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        sagsnr. 22/1670 
        LE 
 
 

REFERAT  
 
 
Emne:    Institutledermøde  
Dato og tidspunkt:  Tirsdag d. 21-06-2022 kl. 11:00-13:00 
Sted:    WP 19, lokale Hjernen 
  
Mødedeltagere: 
Dekan Ole Skøtt (OS) 
Prodekan Uffe Holmskov (UH)  
Sekretariats- og uddannelseschef Merete Munk (MM)  
Institutleder Morten Grønbæk (MG), Statens Institut for Folkesundhed  
Institutleder Jesper Bo Nielsen (JBN), Institut for Sundhedstjeneste (AFBUD) 
Institutleder Peter Mygind Leth (PML), Retsmedicinsk Institut (AFBUD) 
Institutleder Jens Troelsen (JT), Institut for Idræt og Biomekanik 
Institutleder Kirsten Ohm Kyvik (KOK), Klinisk Institut 
Institutleder Rikke Leth-Larsen (RLL), Institut for Regional Sundhedsforskning  
Konstitueret Institutleder Boye Lagerbon Jensen (BLJ), Institut for Molekylær Medicin 
Konstitueret Institutleder Tonny Elmose Andersen, Institut for Psykologi 
AC-fuldmægtig, PA for dekan Louise Eriksen (referent) (LE) 
 
Gæster: 
Leder af kommunikation SUND Tomas Homburg (TH) 
Leder af Syddansk Forskerstøtte Helen Korsgaard (HK) (AFBUD) 
Forskerstøttekonsulent Marlene Elnegaard (ME) 
Kontorchef, strategisk udvikling Torben Durck Johansen (TDJ) 
Kontorchef, eksterne projekter Anne Kathrine Overgaard (AKO) 
 
 
 
Punkter til drøftelse: 
 

 
1. Kommentarer til dagsorden 

 
2. Godkendelse af referat fra d. 24-05-2022. Referat fra sidst afholdte møde. 

Bilag: Referat institutledermøde 24052022 
Der var ingen kommentarer – referat godkendt.  

 
3. 11:05-11:45 

v./alle 
Bordet rundt. Kort orientering fra dekanen og institutlederne om væsentlige forhold af 
fælles interesse for fakultetets ledelse. 
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JT fortalte om, at der har været stort fald i optag på idrætsuddannelsen. De gør en 
masse reklame og er ved at få lavet en ny brochure, som fortæller om IOB’s uddannel-
sesretninger. Det har fyldt meget – også blandt medarbejderne.  
 
 
KOK fortalte, at hun har modtaget et speciale fra en medicinstuderende, hvor der er 
indsamlet data blandt tidligere studerende mhp. at belyse, hvordan det ser ud når de er 
kommet ud i deres første stillinger med fokus på trivsel. Studiet viser bl.a., at 20% af 
de adspurgte oplever trivselsproblemer. 
MM supplerede med at fortælle, at Ålborg Universitet har lavet en ph.d. om hvordan 
det er efter uddannelse. Der er fokus på det. 
UH fortalte at Yngre læger også har fokus på trivslen.  
TEA gjorde opmærksom på, at IP er interesseret i at være med på at kigge på området 
om trivsel, da de også har viden om, at dette stadie er hårdt for de nyuddannede. 
KOK fortalte, at de for nu kigger ind i, hvad der skal være med næste udkast til KI-
OUH’s strategi. Noget af det handler om hvor instituttet kan være mere synligt. KI 
skal have en tydelig kant, så de ikke forveksles med OUH.  
Vedr. speed-dates fortalte KOK om arrangementet, og at det har ført til mange tips til 
hvordan de kan inddrage patienter i forskningen. Patienter deltager i arrangementet.  
 
BLJ fortalte, at de bruger tid på stillinger i øjeblikket. På fondssiden har de fået flere 
bevillinger. De har fået hul på, hvad der skal til, og der er sendt mange ansøgninger fra 
SDU. Derudover er Nyt SUND- og BML-organiseringen er i gang. 
 
TEA fortalte, at de det sidste års tid har arbejdet meget med mødestruktur i samar-
bejde med Maria Dockweiler. Her er forskningslederne som noget nyt deltagende i 
møder med institutledere, mhp. at inddrage dem i de strategiske løsninger.  
 
MG fortalte om projektet vedr. Ulighed i Sundhed, som egentlig er et SDU-projekt. 
MG er leder af projektet.  
MG fortalte også, at han har været i Statsministeriet og fortælle om folkesundhed på et 
møde.  
 

 
 

4. 11:45-12:00 
v./HK, ME 
Syddansk Forskerstøtte giver status på EU funding 

a. Opdatering på indsendte ansøgninger (runde 1 og 2) til Sundhedsklyngen i 
2022 og opdatering på bevillinger siden sidst 

b. Præsentation af det forberedende arbejde med udkast til det kommende ar-
bejdsprogram for Sundhedsklyngen 2023-2024. 

 
ME præsenterede sit oplæg om indsendte EU-ansøgninger og bevillinger, herunder 
koordinator-ansøgninger og partneransøgninger samt individuelle ansøgninger. For-
skerstøtte arbejder lige nu med det kommende arbejdsprogram for Sundhedsklyngen 
og ME gav et kort indblik i arbejdet.  
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ME opfordrede til institutlederne om at deres forskere skal huske at registrere i 
SDUpro. 
Ansøgninger fra sygehusene, som vi ikke er involveret i, kan forskerstøtte ikke se. 
De kan se, hvad der er sendt ind på OUH’s pit-nr.   
ME’s oplæg er lagt på SharePoint efter mødet. 

 
 

5. 12:00-12:15 
v./AKO 
SDG-måned på SUND 
Drøftelse og beslutning om vedlagte forslag til konkret SDG-opmærksomhed på 
SUND. 
Bilag 5.1: SDG-måned 
 
AKO præsenterede punkt om SDG, hvor en nedsat arbejdsgruppe i fakultetssekretaria-
tet har lavet et forslag til, hvordan man kan arbejde videre med SDG-området. Kom-
munikationsdelen er meget vigtigt og de ønsker at lave en kampagne, hvor de tager 
nogle forskellige metoder i brug, der kan engagere medarbejderne f.eks. i konkurren-
cer, samt udpegning af SDG-ambassadører fra samtlige institutter.  
AKO spurgte om nogle fra institutterne har lyst til at engagere sig i arbejdet? 
KOK syntes, at det er godt at der er kommet fokus på SDG igen. Og mange vil gerne 
konkurrere.  
I forhold til en medarbejder-konkurrence, ændres mål til sparret CO2 frem for kilome-
ter sparret, da det kan have negativ betydning for fremmøde på arbejdspladsen.  
I forhold til SDG-ambassadør blev det foreslået, at arbejdsmiljørepræsentanterne ind-
drages. Ligesom LinkedIn blev nævnt som platform til at sprede budskab om gode 
SDG handlinger til inspiration for andre på SUND og SDU. 
UH nævnte samarbejdsmuligheder mellem SDU Climate Cluster og SDG.  
 
Det blev vedtaget, at SDG-ambassadører er arbejdsmiljørepræsenterer, såfremt de vil 
være med. Derudover kan andre, der kan have lyst deltage. Hvad der lægger i rollen, 
anbefalede AKO at de selv afgør på et kommende møde. Det er ikke tanken, at der 
skal være en masse møder, men nærmere et fælles tværgående forum.  

 
 

6. 12:15-12:25 
v./TDJ 
Nyt SUND 

a. Drøftelse: plan for færdiggørelse af Spor 3 i NYT SUND. Indstilling: tages til 
efterretning med bemærkninger fra styregruppen. 

b. Orientering: (a) Punkt om justering af arbejdsmiljøorganisation behandlet på 
FAMU (b) punkt om medarbejderdag behandlet på SU. 

Bilag 6.1: Nyt SUND spor 3 Projektstatus juni 2022 
 
AKO var også med på dette punkt. 
AKO fremlagde hvor langt de er i Nyt SUND’s forskellige arbejdsgrupper. Alle grup-
perne er langt og godt med i forhold til tidsplanen.  
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Vedr. forskningsstrategi version 2.0 sendes denne i høring. Herefter vil TDJ påbe-
gynde det centrale i strategien, dvs. indsatser og implementering. Der er planlagt stu-
dietur til Holland til efteråret. 
De næste projekter er HR-udvikling, som er startet med nogle små kurser i hybrid mø-
der/ledelse. Der skal fremadrettet kigges på en Ambulancetjeneste, som har fokus på 
psykisk arbejdsmiljø.  
I løbet af det næste år, vil AKO og TDJ tage folk med ud at se den nye bygning.  
 
 

7. 12:25-12:45 
v./UH, LE 
Oplæg og drøftelse af SUND’s procesplan for Elitecenteransøgning til SDU Climate 
Cluster.  
 
UH fremlagde procesplan for Elitecenter ansøgning på SUND, som strækker sig fra 
juli 2022 til februar 2023. Der er sket ændringer siden klyngen besøgte SUND på in-
stitutledermødet i april, bl.a. er Sebastian Mernild ikke længere prorektor, hvorfor 
SDU’s direktion har fået en rolle i bedømmelsen af Elitecenter ansøgninger. 
 
Der var opbakning til procesplanen fra institutledergruppen.   
 
 

8. 12:45-12:55 
v./UH 
Oplysning om afrapportering – udvalg om retningslinjer for internationalt forsknings- 
og innovationssamarbejde (URIS) 
Bilag 8.1: Uris-afrapportering 2022 
 
UH fortalte kort om URIS rapporten og pointerede, at det er vigtigt at alle orienterer 
sig i rapporten.  
 
 

9. 12:55-13:00 
Evt. 
Intet 
 

 
 

Næste møde: 23-08-2022  
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